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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Novák Katalin, tárca nélküli miniszter (családokért 
felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A családtámogatási rendszerről" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

A kormány demográfiai fordulatot, több gyerek születését ösztönző politikája csak félsiker, ha a
számok mögé nézünk. Bár az elmúlt tíz évben 1,23-ról, 1,55-re nőtt  a termékenységi mutató, a
születések száma csak a 20 ezer főnél kisebb településeken nőtt, a babákat pedig főként 40 évnél
idősebb nők szülték harmadik gyerekként.

A számok tehát azt mutatják, hogy leginkább a településnagyság határozza meg a családpolitikai
intézkedések  sikerét,  és  ez  nagy  hiba.  A probléma  nyilván  összefügg  azzal,  hogy  a  kormány
intézkedéseinek nagy része a lakhatási körülmények javításához kötődik, de a támogatás összege
ugyanakkora egy kistelepülésen, mint egy nagyvárosban. Márpedig míg előbbi esetében az állami
családtámogatási keret akár az ingatlanok árának többszörösét is elérheti, addig a nagyvárosokban
még egy használt lakás értékének felét sem mindig teszi ki a juttatás.

Kérem Miniszter asszonyt, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1. Vajon a sokezer milliárdos intézkedéscsomaggal miért nem sikerült országos szinten növelni a
születések számát, miért nem sikerült ösztönözni a nagyvárosi nőket?

2. Tervezik-e a családtámogatási rendszer felülvizsgálatát, és ha igen, akkor milyen változtatások
lesznek  annak  érdekében,  hogy  ne  csak  a  szegényebb  településen  élők  legyenek  nagyobb
gyerekvállalásra ösztönözve?

3. Sikeresnek tartanak-e egy olyan programot,  amellyel főként a 40 éven felülieket ösztönözték



 
harmadik gyerek vállalására?

4.  Hogyan  és  milyen  változtatásokat  terveznek  annak  érdekében,  hogy  az  első  gyerekek
megszülethessenek?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2021.12.20.
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